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Nr 43

Utlåtande i anledning av § 38 i riksdagens revisorers berättelse 
över den av dem år 1965 verkställda granskningen av 
statsverket.

Under civildepartementet, § 38, har revisorerna behandlat frågan om de 
affärsdrivande verkens avräkning med de allmänna försäkringskassorna. 
Revisorerna föreslår att spörsmålen på detta område får bli föremål för en 
ingående och allsidig utredning. Den företagna undersökningen avser en
dast de affärsdrivande verken, men revisorerna anser det kunna antagas att 
motsvarande eller liknande problem föreligger även beträffande andra 
statliga verk. Utredningen bör därför omfatta statsförvaltningen i dess helhet. 
Den torde vidare böra genomföras med beaktande av bl. a. det utrednings
arbete som bedrives av 1961 års sjukförsäkringsutredning (Del I, s. 307 
—316).

Utlåtanden har avgivits av riksförsäkringsverket, statskontoret, riksrevi
sionsverket och 1961 års sjukförsäkringsutredning (Del II, s. 215 samt 
218—219).

Utskottet

I förevarande avsnitt (§ 38) av den av 1965 års riksdagsrevisorer av
givna berättelsen har vissa frågor rörande de affärsdrivande verkens av
räkning med de allmänna försäkringskassorna upptagits till prövning. Revi
sorerna har ansett det vara av intresse att undersöka de förfaranden som 
myndigheterna i praktiken tillämpar för sådan avräkning i vad gäller de 
anställdas sjukvårdsförmåner. Undersökningen har av praktiska skäl be
gränsats till de affärsdrivande verken, då flera av dessa har ett stort antal 
anställda, spridda över hela landet.

Mycket detaljerade anvisningar beträffande ovannämnda förfarande har 
lämnats i ett av Kungl. Maj :t utfärdat cirkulär (SFS 1963:363), för vars 
innehåll revisorerna redogjort i berättelsen. Av de uppgifter som affärsver
ken i samband med undersökningen lämnat revisorerna framgår bl. a. att 
avräkningen kan medföra ett betungande administrativt arbete och ställa 
myndigheterna inför svårlösta problem. Verken har vidare framlagt ett 
antal mer eller mindre vittsyftande förslag till förenkling och rationalise
ring av arbetet. Revisorerna föreslår att spörsmålen på förevarande område
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får bli föremål för en ingående och allsidig utredning. Då det kan antagas 
att motsvarande eller liknande problem föreligger även beträffande andra 
statliga verk än de affärsdrivande, anser revisorerna att utredningen bör om
fatta statsförvaltningen i dess helhet.

Vid remissbehandlingen av revisorernas förslag har vissa ytterligare syn
punkter anförts beträffande det tillämpade systemet och möjligheterna och 
lämpligheten av reformering av detsamma. I viss mån divergerande upp
fattningar om systemets ändamålsenlighet har härvid uttalats. I ett par 
utlåtanden har framhållits att resultatet av 1961 års sjukförsäkringsutred- 
nings arbete bör avvaktas innan förenklingsåtgärder vidtages. Förslaget 
att en särskild utredning av förevarande spörsmål skall tillsättas nu bi
trädes av riksförsäkringsverket. Tanken på en schablonmässig beräkning 
av försäkringskassornas ersättningar till myndigheterna får visst stöd av 
sistnämnda myndighet och av riksrevisionsverket. Sjukförsäkringsutred- 
ningen säger sig dela uppfattningen att avräkningsförfarandet bör upp
märksammas och tillstyrker, att åtgärder, syftande till förenkling och 
rationalisering av förfarandet redan nu vidtages. Sådana åtgärder bedöms 
icke föregripa sjukförsäkringsutredningens undersökning angående admi
nistrativa förenklingar med avseende på utgivande av ersättning för läkar
vård.

Utskottet har för egen del kommit till den uppfattningen, att spörsmålen 
om förenkling och rationalisering av avräkningsförfarandet bör upptagas 
till prövning. Beträffande de propåer angående rationaliseringsåtgärder som 
framkommit i ärendet vill utskottet särskilt fästa uppmärksamheten på 
förslaget om övergång till någon form av schablonmässig beräkning av 
myndigheternas ersättning för sjukvårdskostnaderna. Det kan erinras om 
att ett system som företer principiella likheter med ett sådant förfarande 
redan tillämpas i fråga om fördelningen mellan försäkringskassorna av 
kostnaderna för fria och prisnedsatta läkemedel.

Utskottet anser sig emellertid icke kunna taga ställning till frågan, huru
vida en särskild utredning för här ifrågavarande syfte nu bör tillsättas eller 
om frågan bör handläggas på annat sätt. Det är emellertid angeläget att 
möjligheterna till förenkling och rationalisering blir väl tillvaratagna och 
enligt utskottets mening bör det få ankomma på Kungl. Maj :t att närmare 
överväga vilka åtgärder som bör vidtagas.

Utskottet hemställer,
att riksdagen i anledning av § 38 i riksdagens revisorers 

berättelse i skrivelse till Kungl. Maj :t giver till känna vad 
utskottet ovan anfört.

Stockholm den 3 maj 1966

På allmänna beredningsutskottets vägnar:

HARALD J. SKOGLÖSA
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Närvarande:
från första kammaren: herrar Möller*, Sörlin, Hellebladh, Oscar 

Carlsson, Nyman*, Yngve Persson*, Axel Kristiansson*, fru Hultell, herrar 
Helge Karlsson och Sörenson*.

från andra kammaren: herr Skoglösa, fru Jäderberg, herrar Hamrin 
i Kalmar, Lundmark*, Haglund, Rimås, Larsson i Borrby*, Nilsson i Bäste
kille, Svanberg*, Nilsson i Agnas och fru Ekroth*.

* Ej närvarande vid utlåtandets justering.


